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REVISTA PRESEI 
 

 Viorica Dăncilă și miniștrii vor adopta, în ședința de miercuri, DECLASIFICAREA unor informații SECRETE DE 
STAT 
STIRIPESURSE.RO vă prezintă proiectele de acte normative care vor fi incluse pe agenda ședinței Guvernului 
României din 3 aprilie 2019. 
Pe ordinea de zi se află, printre altele, şi un proiect de hotărâre prin care se suplimentează cu 9.000.000 de lei 
bugetul Secretariatului General al Guvernului, pentru Secretariatul de Stat pentru Culte, în vederea acoperirii 
unor cheltuieli ocazionate de vizita în România a Papei Francisc. 
I. PROIECTE DE LEGI 
1. PROIECT DE LEGE pentru modificarea şi completarea Legii responsabilităţii fiscal-bugetare nr. 69/2010 
II. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 
1. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Protocolului între Guvernul României şi Guvernul Georgiei, semnat la 
Tbilisi, la 16 octombrie 2018, pentru aplicarea Acordului între Uniunea Europeană şi Georgia privind readmisia 
persoanelor aflate în situaţie de şedere ilegală, semnat la Bruxelles, la 22 noiembrie 2010 
2. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Protocolului între Ministerul Afacerilor Interne din România, prin 
Inspectoratul General al Poliţiei de Frontieră, şi Ministerul Afacerilor Interne al Republicii Moldova, prin 
Inspectoratul General al Poliţiei de Frontieră, privind constituirea şi activităţile echipelor mixte de patrulare la 
frontiera de stat comună, semnat la Bucureşti la 22 noiembrie 2018 
3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind scăderea din inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului a 
unui imobil aflat în domeniul public al statului şi în administrarea Ministerului Afacerilor Interne - Inspectoratul de 
Poliţie al Judeţului Buzău, ca urmare a restituirii acestuia către persoanele îndreptăţite 
4. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiţii ''Dublarea 
liniei de cale ferată între staţiile Mogoşoaia şi Baloteşti'' 
5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată care 
constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes naţional ''Drum Expres Craiova-Piteşti 
şi legăturile la drumurile existente'', Tronsonul 1, aflate pe raza localităţilor Craiova, Gherceşti, Pieleşti şi 
Robăneşti, din judeţul Dolj 
6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind declasificarea unor categorii de informaţii secrete de stat emise de Ministerul 
Finanţelor Publice anterior anului 1990 
7. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar şi a datelor de identificare ale unui imobil aflat în 
domeniul public al statului şi în administrarea Institului Naţional de Sănătate Publică, instituţie aflată în 
subordinea Ministerului Sănătăţii, precum şi transmiterea unor părţi din acest imobil în administrarea Ministerului 
Muncii şi Justiţiei Sociale - Casa Naţională de Pensii Publice şi administrarea Ministerului Sănătăţii 
8. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind suplimentarea bugetului Secretariatului General al Guvernului din Fondul de 
rezervă bugetară la dispoziţia Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2019, pentru Secretariatul de Stat 
pentru Culte, în vederea susţinerii activităţii cultelor religioase din România 
9. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr.4 la Hotărârea Guvernului nr.1.357/2001 privind 
atestarea domeniului public al judeţului Suceava, precum şi al municipiilor, oraşelor şi comunelor din judeţul 
Suceava 
10. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea modelului steagului oraşului Rovinari, judeţul Gorj 
III. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Măsuri necesare îndeplinirii condiţiei favorizante ''Un cadru de politică strategic 
pentru sprijinirea renovărilor destinate să îmbunătăţească eficienţa energetică a clădirilor rezidenţiale şi 
nerezidenţiale'' 
2. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea prezentării candidaturii României pentru organizarea celei de-a 21-a ediţii 
a Conferinţei Plenipotenţiarilor Uniunii Internaţionale a Telecomunicaţiilor din anul 2022 
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3. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării Programului de cooperare în domeniul învăţământului superior 
între Ministerul Educaţiei Naţionale din România şi Ministerul Învăţământului Superior şi Cercetării Ştiinţifice din 
Republica Algeriană Democratică şi Populară 
4. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea transmiterii către Guvern, prin Secretariatul General al Guvernului, a unei 
cereri către Consiliul Local al Municipiului Cluj-Napoca, privind emiterea unei hotărâri care are ca obiect 
transmiterea unei părţi din imobilul din domeniul public al Municipiului Cluj-Napoca în domeniul public al statului, 
în vederea dării acesteia în administrarea Universităţii de Artă şi Design din Cluj-Napoca, instituţie aflată în 
coordonarea Ministerului Educaţiei Naţionale" 
5. MEMORANDUM privind adoptarea Codului de conduită al membrilor Guvernului României 
IV. INFORMĂRI 
1. INFORMARE privind stadiul pregătirii şi organizării alegerilor pentru membrii din România în Parlamentul 
European din anul 2019-1 aprilie 2019 
V. PUNCTE DE VEDERE 
1. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE cu privire la 8 iniţiative legislative parlamentare 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 BNR menţine dobânda cheie la 2,5% pe an 
Consiliul de Administraţie al Băncii Naţionale a României a hotărât marţi menţinerea ratei dobânzii de politică 
monetară la nivelul de 2,50% pe an şi păstrarea nivelurilor actuale ale ratelor rezervelor minime obligatorii 
aplicabile pasivelor în lei şi în valută ale instituţiilor de credit. 
Potrivit unui comunicat al băncii centrale, în şedinţa de marţi CA a mai decis şi menţinerea ratei dobânzii pentru 
facilitatea de depozit la 1,50% pe an şi a ratei dobânzii aferente facilităţii de creditare la 3,50% pe an.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Teodorovici: Ministrul Finanţelor nu beneficiază de privilegii, imunităţi sau scutiri de taxe în România sau într-
un stat membru al BII 
Ministrul Finanţelor Publice nu beneficiază de privilegii, imunităţi sau scutiri de taxe şi impozite pe teritoriul 
României sau într-un alt stat membru al Băncii Internaţionale de Investiţii (BII), menţionează ministrul român al 
Finanţelor, Eugen Teodorovici, într-o postare pe pagina sa de Facebook. 
El subliniază, de asemenea, că privilegiile şi imunităţile Guvernatorilor BII, în conformitate cu dispoziţiile art. 14.3 
din Statutul Băncii, se limitează strict la îndeplinirea atribuţiilor oficiale ale acestora în calitate de guvernatori şi nu 
influenţează obligaţiile rezultate din relaţiile juridice între autorităţile statului membru ai cărei cetăţeni sunt. 
"În conformitate cu Statutul său, Banca Internaţională de Investiţii nu recompensează în niciun fel activitatea 
guvernatorilor statelor membre legată de atribuţiile lor în Consiliul Guvernatorilor. Privilegiile şi imunităţile 
Guvernatorilor BII, în conformitate cu dispoziţiile art. 14.3 din Statutul Băncii, se limitează strict la îndeplinirea 
atribuţiilor oficiale ale acestora în calitate de guvernatori. Prin urmare, acestea au efect doar în legătură cu 
participarea la reuniunile Consiliului Guvernatorilor, fără a influenţa în vreun fel obligaţiile şi îndatoririle rezultate 
din relaţiile juridice dintre autorităţile statului membru ai cărui cetăţeni sunt reprezentantul în Consiliul 
Guvernatorilor, sau supleantul său. Astfel, ministrul finanţelor publice nu beneficiază de privilegii, imunităţi sau 
scutiri de taxe şi impozite pe teritoriul României sau într-un alt stat membru al acestei Bănci", scrie ministrul. 
Banca Internaţională de Investiţii este o instituţie financiară internaţională înfiinţată la data de 10 iulie 1970. 
România a ratificat aderarea la BII în data de 28 ianuarie 1971 şi este în prezent acţionar al acestei bănci, alături 
de Bulgaria, Ungaria, Cehia, Slovacia, Cuba, Vietnam, Mongolia şi Rusia, precizează sursa citată. 
România a ratificat Protocolul de modificare a Acordului privind înfiinţarea Băncii Internaţionale de Investiţii şi a 
Statutului acesteia prin Legea nr. 244, din 29 noiembrie 2016. 
Banca are un capital social de două miliarde de euro, iar valoarea capitalului vărsat de România este de 26,1 
milioane euro (7,9% din capital), potrivit statutului Băncii publicat pe pagina de Internet a Ministerului Finanţelor. 
Ministrul Finanţelor Publice are calitatea de Guvernator în cadrul Băncii Internaţionale de Investiţii, similar tuturor 
celorlalte instituţii financiare internaţionale (Banca Mondială, Banca Europeană de Investiţii, Banca Europeană 
pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, Banca pentru Comerţ şi Dezvoltare a Mării Negre, Banca Asiatică de Investiţii 
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în Infrastructură). 
În cadrul Consiliului Guvernatorilor, 5 state membre sunt reprezentate de către miniştrii de finanţe/viceprim-
miniştrii (Cehia, Ungaria, Mongolia, România şi Slovacia), 2 state de către miniştri adjuncţi ai finanţelor (Bulgaria şi 
Rusia) şi 2 state de către guvernatori ai Băncilor Centrale (Cuba şi Vietnam). 
România nu a fost reprezentată de ministrul finanţelor publice la Consiliul Guvernatorilor Băncii Internaţionale de 
Investiţii defăşurat la Varadero, în perioada 3-4 decembrie 2018, ci de Ambasadorul României în Republica Cuba, 
conform Memorandumului aprobat de Guvern", subliniază ministrul Teodorovici. 
Reacţia lui Eugen Teodorovici, vine după o serie de postări ale senatorului liberal Florin Cîţu potrivit cărora 
ministrul Finanţelor din România are imunitate diplomatică acordată de Moscova, nu plăteşte taxe statului român 
pentru că este guvernator al Băncii Internaţionale de Investiţii a Rusiei şi încalcă legea penală deoarece nu are 
voie să ocupe alte funcţii remunerate cât timp este membru al Guvernului României. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mugur Isărescu, despre scăderea ratelor prin noul indice: Una este dorinţa, alta este posibilitatea/ Isărescu a 
confirmat,indirect,că proiectul de OUG care schimbă taxa băncilor a fost realizat la BNR 
Mugur Isărescu, Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), a susţinut, marţi, că noul indice folosit pentru 
credite nu poate duce automat la scăderea ratelor, deoarece acest indice este stabilit tot de piaţă şi influenţat de 
mulţi alţi factori. 
„După noi, am spus-o în repetate rânduri, să îl citez pe domnul academician Dăianu, nu sunt scoase din pălărie, 
cum, din păcate, s-a vântura. Sunt determinate de piaţă, pe bază de indicatori catitativi. De exemplu, inflaţia este 
un factor foarte important. Dacă vrem să reducem dobânzile la credite în România, trebuie să reducem inflaţia. 
Acest lucru l-am spus foarte clar în Parlamentul României. Acolo trebuie acţionat. Altfel sunt intenţii. Altminteri, 
bine intenţionate. Şi noi le împărtăşim, ca intenţii, dar una este intenţia, dorinţa şi alta este posibilitatea. Mărimile 
economice au o determinare obiectivă, nu sunt stabilite subiectiv de către cineva. Banca Naţională poate, cel mult 
să ghidoneze, în anumită măsuri dobânzile. Acesta este instrumentul nostru principal de politică economică. Şi 
noi, dacă ne ducem prea departe de mărimile economice, de exemplu, de inflaţie, greşim şi suntem invalidaţi de 
piaţă”, a afirmat Mugur Isărescu, în cadrul briefing-ului de presă de marţi, întrebat dacă noul indice stabilit pentru 
credite poate duce la scăderea ratelor. 
În şedinţa de marţi, 2 aprilie 2019, Consiliul de administraţie al Băncii Naţionale a României (BNR) a hotărât să 
menţină rata dobânzii de politică monetară la nivelul de 2,5%/an. În plus, Banca centrală a menţinut rata dobânzii 
pentru facilitatea de depozit la 1,5%/an şi rata dobânzii aferente facilităţii de creditare la 3,5%/an, precum şi a 
păstrat nivelurile actuale ale ratelor rezervelor minime obligatorii aplicabile pasivelor în lei şi în valută ale 
instituţiilor de credit. 
Aceste niveluri ale dobânzii au fost stabilite în şedinţa de politică monetară din 7 mai 2018, începând cu 8 mai 
2018 şi fiind menţinute în următoarele şase şedinţe de politică monetară - din 4 iulie 2018, din 6 august 2018, din 
3 octombrie 2018, din 6 noiembrie 2018, din 8 ianuarie 2019 şi din 7 februarie 2019. Nivelurile actuale ale RMO 
aplicabile pasivelor în lei şi în valută ale instituţiilor de credit sunt de 8%. Pentru rezervele în lei, nivelul a fost 
stabilit începând cu 24 mai 2015, iar pentru cele în valută începând cu 6 mai 2017. 
„În majoritatea ţărilor europene, Polonia, Cehia, Ungaria, ratele de politică monetară sunt sub rata inflaţiei. 
Pentru că suntem în proxima lor influenţă - trăim într-o Europă cu capitaluri liber mişcătoare, nu le putem 
restricţiona -, nu putem nici noi să ne ducem cu rata de politică monetară într-o anumită direcţie, fără să ne uităm 
la vecini şi la zona euro. De ce în zona euro dobânzile sunt atât de puternic real negative este poveste. În cazul 
Italiei, discrepanţele dintre Sud şi Nord. Dar 2,5% nu este o dobândă înaltă, în timp ce în America, rata de politică 
monetară este tot de 2,5%. (...) Încercăm să acţionăm inclusiv cu ceea ce am decis astăzi, să ţinem mai strâns 
lichiditatea. Ordonanţa, în forma modificată, încearcă să atace această problemă, dar 2,5%, să fim realişti, rată de 
dobândă de politică monetară, nu este înaltă”, a explicat Isărescu. 
Guvernatorul BNR a remarcat însă altă problemă: ecart mare între pasiv şi activ, adică „între adevăratele dobânzi 
la depozite şi acelea la credite”. În schimb, partea pozitivă despre care a citit oficialul Băncii centrale este că 
aproximativ 50% dintre creditele acordate în România, în prezent, sunt cu rată fixă, nu variabilă. 
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„Dacă tendinţele actuale vor continua, probabil că lumea va trece spre credite cu dobândă fixă şi scăpăm de 
necazul acesta (cu ROBOR - n.red.). (...) Ruperea de ROBOR la 3 luni şi 6 luni, din punctul de vedere al BNR este un 
lucru pozitiv, pentru că lăsăm piaţa monetară să funcţioneze. Asta ne mai trebuia: să stricăm piaţa monetară şi 
valutară, pentru că ni se pare că indicele este artificial. Nu este deloc artificial, că nu ne convine, că ne doare, că 
vrem să plătim credite mai mici este o cu totul altă temă”, a punctat Isărescu. 
De asemenea, oficialul Băncii centrale a subliniat că indicele ROBOR va rămâne, doar că acesta nu va mai fi folosit 
la calcularea ratelor pentru credite. „ROBOR-ul, ca indice al pieţei monetare, nu se schimbă. Acolo unde este a 
funcţionat foarte bine. Nu fac altceva decât să întăresc ceea ce am spus în Parlamentul României: piaţa monetară 
din România funcţionează foarte bine şi n-are niciun rost să o stricăm. (...) Ea este legată şi de piaţa valutară. Sunt 
pieţe funcţionale. ROBOR-ul nu este artificial, pentru piaţa monetară, se bazează pe cantităţi de bani. (...) Nu 
avem ce să facem cu această piaţă monetară, decât să o stricăm, din avalanşa aceasta de critici”, a detaliat 
Isărescu. 
OUG nr. 19/2019, care schimbă OUG nr. 114/2018, modifică modul în care este calculată rata pentru creditele în 
lei cu dobândă variabilă, începând cu data de 2 mai 2019, respectiv introduce un nou indice - se aplica creditelor 
acordate consumatorilor după această dată, precum şi refinanţării creditelor acordate consumatorilor aflate în 
derulate la această dată. În plus, noul act normativ prevede că această modificare poate fi aplicată şi creditelor în 
derulare, dacă banca şi clientul ajung la o înţelegere în această privinţă - „cu acordul părţilor formalizat prin act 
adiţional la contractul de credit”. 
„Pentru creditele acordate în monedă naţională, dobânda va fi compusă dintr-un indice de referinţă calculat 
exclusiv pe baza tranzacţiilor interbancare la o anumită perioadă, la care creditorul poate să adauge o anumită 
marjă fixă pe toată perioada derulării contractului. Indicele de referinţă pentru credite acordate în lei cu dobânda 
variabilă se publică în fiecare zi lucrătoare pe website-ul Băncii Naţionale a României şi reprezintă rata de 
dobândă calculată ca medie ponderată a ratelor de dobândă cu volumele tranzacţiilor de pe piaţa interbancară. 
Indicele de referinţă se calculează la finalul fiecărui trimestru, ca medie aritmetică a ratelor de dobândă zilnice 
determinate pentru trimestrul anterior, urmând a se aplica de fiecare instituţie de credit pentru trimestrul 
următor”, mai arată noile modificări, care au apărut în Monitorul Oficial la data de 29 martie 2019. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Isărescu a confirmat,indirect,că proiectul de OUG care schimbă taxa băncilor a fost realizat la BNR 
Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), Mugur Isărescu, nu a negat, marţi, că reprezentanţii instituţiei 
au colaborat cu aceia ai Ministerului Finanţelor Publice (MFP), pentru a modifica taxa pe activele băncilor, dar a 
evitat să dea un răspuns direct. 
„Sper că nu aţi uitat că prin două hotărâri ale Comitetului Macroprudenţial, din care face parte Banca Naţională, 
Ministerul de Finanţe şi ASF-ul şi autoritatea de garantare a creditelor populaţiei, s-a hotărât nu doar înfiinţarea a 
două grupuri de lucru BNR - MF sau MF - BNR, dar şi activarea acestuia. Tehnicienii noştri au lucrat împreună (...) 
la conturarea unor modificări care să împingă textul final al ordonanţei spre principiile unei economii de piaţă”, a 
spus Mugur Isărescu, în cadrul briefing-ului de presă de marţi, întrebat de ce apare ca autor Gheorghe Gherghina, 
membru al Consiliului de Administraţie al BNR, al proiectului iniţial de OUG care a modificat OUG nr. 114/2018. 
Guvernatorul BNR a menţionat că instituţia a furnizat, în primul rând informaţiile privind creditarea şi dobânzile. 
Proiectul de Ordonanţă de Urgenţă a Guvernului (OUG) care schimbă OUG nr. 114/2018 a fost realizat de 
Gheorghe Gherghina, care anterior a lucrat peste 20 de ani la Ministerul Finanţelor, arată metadatele proiectului. 
În plus, proiectul a fost modificat ultima oară la data de 26 martie, la ora 17:06, de către Mihaela - Gabi Ene, 
directorul general al Trezoreriei Statului şi Datoria Publică din cadrul MFP. De asemenea, proiectul a fost publicat 
la data de 26 martie, în jurul orei 22:00, fără Notă de fundamentare, dar cu un lung preambul. 
După discuţii cu reprezentanţi ai domeniilor vizate, acest proiect a fost adoptat şi publicat în Monitorul Oficial la 
data de 29 martie. 
În prezent, Consiliul general al Comitetul Naţional pentru Supravegherea Macroprudenţială (CNSM) este alcătuit 
din trei membri ai BNR şi doi ai ASF, potrivit site-ul instituţiei: Mugur Isărescu (Guvernatorul BNR şi preşedintele 
CNSM), Florin Georgescu (Prim-viceguvernatorul BNR), Liviu Voinea (Viceguvernatorul BNR, coordonator al 
activităţii de stabilitate financiară), Leonardo Badea (preşedintele ASF) şi Elena Doina Dascălu (Prim-
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vicepreşedinte al ASF). Celor şase li se adaugă trei reprezentanţi ai MFP: Eugen Orlando Teodorovici (ministrul), 
Attila György (secretar de stat responsabil cu coordonarea promovării cadrului legal aferent pieţelor financiare) şi 
Tiberiu Valentin Mavrodin (secretar de stat responsabil cu coordonarea managementului trezoreriei şi datoriei 
publice). De asemenea, Petre Tulin, directorul general al Fondului de Garantare a Depozitelor Bancare, participă la 
şedinţele Consiliului general al CNSM, dar nu are drept de vot. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Boardul BNR se întruneşte să discute pe tema deciziei parlamentarilor de repatriere a rezervelor de aur/ 
Isărescu susţine, în nume personal, demersul 
Consiliul de administraţie (CA) al BNR se întruneşte în această după-amiază pentru a discuta despre decizia 
Senatului legată de repatrierea aurului, opinia boardului băncii centrală urmând să fie transmisă Parlamentului, 
reiese din declaraţiile guvernatorului BNR, Mugur Isărescu. 
Consiliul de administraţie (CA) al BNR se întruneşte în această după-amiază pentru a discuta despre decizia 
Senatului legată de repatrierea aurului, opinia boardului băncii centrală urmând să fie transmisă Parlamentului, 
reiese din declaraţiile guvernatorului BNR, Mugur Isărescu. 
“Eu nu pot să am decât opinia Consiliului de administraţie. Avem imediat o şedinţă de consiliu şi discutăm şi 
trimitem opinia BNR spre Parlament. Atunci veţi afla care este poziţia noastră”, a declarat Isărescu la briefingul de 
presă de după şedinţa de politică monetară de astăzi. 
Boardul BNR a decis astăzi să păstreze dobânda-cheie la 2,5%, precum şi ratele rezervelor minime obligatorii la lei 
şi valută, la 8%. 
ISĂRESCU SUSŢINE, ÎN NUME PERSONAL, REPATRIEREA AURULUI 
Guvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), Mugur Isărescu, susţine, în nume personal, repartierea aurului, 
dar un aviz oficial urmează să fie dat de Consiliul de Administraţie în următoarea perioadă. 
„Nu pot să vorbesc în numele Consiliului (Consiliului de Administraţie al BNR), dar aş înclina, personal, da. Scopul 
rezervei, inclusiv cea de aur, este să dea credibilitate”, a afirmat Mugur Isărescu, în cadrul briefing-ului de presă 
de marţi, întrebat dacă este de-acord cu repartierea aurului, după cele mai recente discuţii şi propuneri. 
Guvernatorul BNR a menţionat că, imediat după această şedinţă, cea de marţi, CA al BNR mai are o şedinţă va 
trimite „avizul, opinia BNR către Parlament”, fiind „în termenul de 30 de zile”, până când pot trimite un răspuns. 
„Noi luam la aur, până în criză, 1 procent – un procent şi ceva, la valută, la dolar luam 5 sau 6 pe diferite 
plasamente. Raportul s-a cam păstrat. Dacă la dolar a ajuns 0 sau negativ, ajunsese, vă daţi seama câtă fantezie au 
avut cei care tot revenit şi au revenit că nu ştiu cât a pierdut Banca Naţională că nu a obţinut dobânda la aur. Ce 
dobândă să obţii la aur? Sunt dobânzi negative. Se mai obţinea un câştig dacă ne apucam să facem operaţiuni 
speculative. Nu facem aşa ceva cu rezerva de aur a României”. 
În aceste condiţii, Guvernatorul BNR a completat că reprezentanţii instituţiei au multe de explicat: ce este rezerva, 
cum este administrată. 
„Direcţia de comunicare trebuie să o explice mai bine. În fiecare an, avem cinci până la zece pagini, administrarea 
rezervelor valutare ale României în raportul anual. Probabil că nu le citeşte nimeni. . (...) Din păcate, s-au plimbat 
foarte multe idei pe lângă subiect, ca să fiu delicat”, a adăugat Isărescu. 
Guvernatorul BNR a subliniat că rezerva nu este investiţie. „Rezerva este rezervă, nu este investiţie. Idea că 
rezerva trebuie să îţi dea un câştig este mai mult sau mai puţin de lângă subiect. De aia se numeşte rezervă: o pui 
deoparte pentru momente deosebite, pentru credibilitate. Care este avantajul păstrării unei rezerve la un nivel 
optim? Îţi reduce costurile de finanţare. Reducerile sunt de zece, de 100 de ori mai mari, care sunt avantajele unei 
ţări, decât eventualele profituri pe care le faci din dobândă şi aşa mai departe. (...) Aurul are o mare dimensiune 
emoţională. Suntem aproape hotărâţi să mărim partea din Muzeu privind aurul, să găsim o modalitate să treacă 
fiecare dintre dumneavoastră şi să atingă un lingou de aur. Să vedem cum asigurăm securitatea”, a mai spus 
Isărescu. 
Guvernatorul BNR a remarcat că până şi în Germania s-a văzut această dimensiune emoţională, germanii 
repatriind o parte din rezervă, astfel că au ajuns să aibă 50% în străinătate şi 50% în ţară. „Deciziile noastre 
trebuie să fie înţelepte”, a punctat Isărescu. 
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Guvernatorul BNR a susţinut că reprezentanţii instituţiei despart Legea BNR de repartierea aurului în ţară. Cele 
două aspecte sunt legate, deoarece CA al BNR are îndatorirea de a administrarea rezerva de aur, conform 
legislaţiei naţionale şi europene. În prezent, rezerva de aur a României este de 103,7 tone, iar aproximativ 60% 
este ţinută în custodie la Banca Angliei. 
„Aurul a mers acolo fără să avem o lege specială, în baza legii noastre (n.red. - a BNR). (...) Discuţiile de la noi sunt 
încă foarte emoţionale. Aşa cum a fost dus acolo, cu informarea Parlamentului, poate, cel puţin o parte din aur să 
fie adus înapoi tot cu informarea Parlamentului. Nu este nevoie de o lege. Acesta este, mai degrabă, un 
comentariu personal. Noi vom trimite avizul Băncii Naţionale vizând această propunere şi o vom face cu tot 
profesionalismul, cu responsabilitatea unei instituţii serioase şi cu angajamentul nostru de a păstra credibilitatea 
ţării”, a detaliat Isărescu. 
Reprezentantul BNR a mai remarcat faptul că, de trei ani, asistăm la o slăbirea a credibilităţii instituţiilor din 
România, inclusiv a Băncii centrale. De asemenea, a început să fie contestat auditul internaţional făcut pentru 
rezervele de aur naţionale. 
„Cel mai tare control internaţional este auditul internaţional făcut de cinci. De ce este cel mai tare? Pentru că 
aceste rezerve valutare, ale fiecărei ţări, sunt garanţia plăţilor care se fac pe plan mondial. Aici n-ai cum să minţi. 
Dar a prins ideea că trebuie să îi mai facă cineva încă un control aurului – adică ce? X-ulescu să îl atingă, să îl 
măsoare, să ce? (...) Post să spun că este o bazaconie, dar constat că a prins în societatea românească şi uite că 
suntem în situaţia unor discuţii pe lângă subiect. N-am reuşit să le răzbim, să le întoarcem în favoarea adevărului 
şi pierdem credibilitate. Toate repetiţiile acestea, pe care le constatăm cu tristeţe, (...) în ciuda rapoartelor 
noastre, ne reduc din credibilitate. Poate ar fi o decizie bună (repartierea aurului - n.red.). Am discutat de câteva 
ori chestiunea plasamentelor. Noi suntem exact pe mijloc, cum a ajuns Germania - jumătate în ţară, jumătate în 
străinătate”, a subliniat Isărescu. 
Senatul a adoptat, luni, în calitate de prim for sesizat, proiectul legislativ iniţiat de Liviu Dragnea şi Şerban Nicolae 
care prevede ca BNR să repatrieze 91,5% din aurul depozitat de România în străinătate, respectiv aproape 56 de 
tone de aur. Propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea Legii nr. 312/2004 privind Statutul BNR a 
fost adoptată în plenul Senatului cu 60 de voturi „pentru”, 29 de voturi „împotrivă” şi 16 abţineri. Comisia de 
buget-finanţe a Senatului a adoptat, marţi, raport de admitere a proiectului de lege. Senatul a adoptat iniţiativa 
legislativă ca primă Cameră sesizată, Camera Deputaţilor având rol de for decizional. În plus, pentru a intra în 
vigoare, acest proiect de lege trebuie să fie aprobat de Banca Centrală Europeană (BCE). 
În prezent, România are rezerve de aur, care fac parte din rezervele internaţionale, de aproape 103,7 tone, 
respectiv 103.697 de kilograme şi 790 grame de aur fin, reprezentând 9-10% din rezervele internaţionale ale ţării. 
Cantitatea de aur din rezervă este aproximativ aceeşai din 2007 până în prezent, dar valoarea ei a crescut de la 
1,6 miliarde de euro în 2007 la 3,7 miliarde euro în decembrie 2018. Circa 60%, peste 61,2 tone, este depozitat la 
Banca Angliei, dar se află în custodia BNR, astfel că Banca Angliei nu poate efectua niciun fel de operaţiuni care 
vizează aurul României. Faţă de aceste niveluri, reiese că proiectul de act normativ propune ca România să mai 
păstreze rezerve de aur în străinătate de 5,185 tone, iar repatrierea să fie de peste 56 de tone, respectiv 91,5% 
din cantitatea actuală aflată în străinătate. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Comisia Europeană a aprobat peste 1,8 miliard euro pentru proiecte din România 
Comisia Europeană (CE) a aprobat, marţi, fonduri în valoare totală de 1,835 miliarde de euro, dintre care un 
miliard de euro pentru modernizarea centurii rutiere a Bucureştiului, prin extinderea mai multor segmente ale 
acesteia, dublând benzile în ambele sensuri. 
Prin această investiţie se va sprijini şi construirea unei secţiuni de 51 de kilometri în partea de sud a noii autostrăzi 
orbitale a Bucureştiului. 
Tot în capitala României, alte fonduri europene de 97 de milioane de euro vor finanţa lucrări în cadrul întregii 
Magistrale 2 de metrou, incluzând linii noi şi material rulant. 
De asemenea, cu aproape 603 milioane de euro va fi reabilitat litoralul Mării Negre, iar proiectul include lucrări de 
consolidare a falezelor, reumplerea plajelor cu nisip, măsuri de conservare a biodiversităţii (recife artificiale şi 
repopularea cu specii marine), precum şi echipamente de monitorizare. 
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În plus, Uniunea Europeană (UE) va investi peste 135 de milioane de euro în sisteme mai bune de apă potabilă şi 
de ape reziduale în judeţul Timiş. Un număr de 15.000 de locuitori vor fi racordaţi la reţeaua de apă potabilă şi 
aproape 380.000 de oameni vor beneficia de apă potabilă de mai bună calitate. 
În total, prin politica de coeziune, UE a alocat, marţi, fonduri în valoare de 4 miliarde de euro în 25 de proiecte de 
infrastructură de mare anvergură din zece state membre. Pe lângă România, pachetul de investiţii vizează 
Bulgaria, Cehia, Germania, Grecia, Ungaria, Italia, Malta, Polonia şi Portugalia. Proiectele acoperă o serie largă de 
domenii: sănătate, transporturi, cercetare, mediu şi energie. Combinate cu cofinanţarea naţională, investiţiile 
totale în cadrul acestor proiecte se ridică la 8 miliarde de euro. 
„Aceste 25 de proiecte reprezintă tot atâtea exemple despre modul în care UE contribuie la îmbunătăţirea vieţii 
cotidiene a cetăţenilor noştri, de la o apă potabilă de mai bună calitate la transport feroviar mai rapid şi spitale 
moderne. În actuala perioadă bugetară, am adoptat 258 de proiecte de infrastructură de mari dimensiuni în 
valoare de 32 de miliarde de euro reprezentând fonduri UE; într-un fel, acestea sunt ambasadorii politicii de 
coeziune şi sunt mândră de fiecare dintre ele”, a spus comisarul pentru politica regională Corina Creţu. 
Fonduri UE în cuantum de 33 de milioane euro vor finanţa construcţia unei conducte transfrontaliere de 
interconectare pentru gaze cu o lungime de 182 km între Komotini (Grecia) şi Stara Zagora (Bulgaria). Conducta 
este rezultatul unui proiect de interes european comun, contribuind la realizarea obiectivelor uniunii energetice. 
Sistemele de gaze ale celor două ţări vor fi conectate pentru prima oară, diversificându-se astfel sursele de 
energie din regiune şi sporindu-se securitatea energetică. 
O sumă de 76 de milioane de euro finanţează modernizarea coridorului feroviar dintre Praga şi Pilsen. Lucrările 
includ căi noi sau reconstruite între Rokycany şi Pilsen, înjumătăţind durata călătoriilor pe acest segment şi 
sporind atractivitatea oraşului Pilsen în calitatea sa de centru economic regional. Apoi, aproape 75 de milioane de 
euro sunt investite într-o şosea între Nebory şi Bystřice, parte dintr-o conexiune importantă între autostrada cehă 
D48 şi autostrada slovacă D3. 
În Turingia, la Jena, localurile Universităţii Friedrich Schiller vor fi reconstruite cu fonduri de aproape 84 de 
milioane de euro. Proiectul va finanţa construcţia a două clădiri: centrul de date al universităţii şi facultatea de 
matematică şi ştiinţe IT, de rezultatul acestor lucrări beneficiind 18.000 de studenţi. 
Alţi aproape 135 de milioane de euro sunt investiţi în sistemul de telecomunicaţii „Syzefxis II”, care în cele din 
urmă va unifica întreaga reţea a administraţiei publice elene. Vor fi conectaţi la sistem încă 600.000 de funcţionari 
publici şi 34.000 de sedii suplimentare, rezultând astfel importante economii de scară şi servicii mai bune pentru 
populaţie. 
Aproape 95 de milioane de euro vor finanţa construcţia unei linii electrice de interconectare între insula Creta şi 
peninsula Peloponez, linie care include două cabluri submarine de energie cu o lungime de 135 km. Proiectul va 
duce la reducerea costurilor energiei electrice în Creta prin înlocuirea energiei electrice produse de unităţi 
generatoare costisitoare pe bază de păcură cu energie electrică din Grecia continentală. 
O sumă de 105,5 milioane de euro va finanţa modernizarea secţiunii sudice a centurii rutiere a Budapestei, prin 
drumuri şi poduri reconstruite şi piste ciclabile noi. În urma proiectului, durata călătoriilor va fi mai mică, iar 
siguranţa rutieră va creşte pentru 90.000 de vehicule care circulă zilnic în această zonă. 
Fonduri UE în valoare de peste 358 de milioane de euro vor ajuta la extinderea liniei feroviare Circumetnea care 
deserveşte Catania, în Sicilia, cu opt staţii noi şi material rulant. Acest proiect va contribui la reducerea 
congestiilor din reţeaua rutieră şi va promova mobilitatea curată în regiune. 
Datorită unei sume de aproape 74 de milioane de euro, insulele malteze Gozo şi Comino vor avea apă potabilă de 
mai bună calitate, o mai mare securitate a distribuţiei apei şi o mai bună gestionare a resurselor de ape 
subterane. Întreaga populaţie a ţării va beneficia de acest proiect. Lucrările finanţate de UE includ un tunel 
subteran şi extinderea reţelelor de distribuţie a apei şi a apei reziduale. 
În domeniul asistenţei medicale, fonduri UE în valoare de aproape 61 de milioane de euro vor contribui la 
achiziţionarea de echipamente noi pentru Spitalul Universitar din Cracovia, Polonia Mică, oferind beneficii pentru 
mai mult de 3,3 milioane de locuitori. Totodată, 56 de milioane de euro vor ajuta la construirea unui complex 
spitalicesc nou pentru Centrul Regional pentru Sănătatea Copiilor din Poznań, Polonia Mare, prin centralizarea 
serviciilor de asistenţă medicală, extinderea infrastructurii şi achiziţionarea de echipamente noi. Centrul va fi 
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dotat cu un departament pediatric de urgenţă şi îşi va extinde departamentele de ortopedie, traumatologie şi 
reabilitare. 
De asemenea, în domeniul transporturilor maritime, suma de 155 de milioane de euro va contribui la sporirea 
siguranţei operaţiunilor din portul Gdańsk, Pomerania, cu structuri de îndiguire modernizate. Fonduri în valoare 
de aproape 65 de milioane de euro vor contribui la construirea sau modernizarea cheiurilor şi a structurilor de 
inginerie hidrotehnică din portul Gdynia, sporindu-se siguranţa traficului. 
În domeniul transportului feroviar, suma de 126 de milioane de euro va contribui la construirea reţelei feroviare 
din zona metropolitană Szczecin, care conectează principalele oraşe din Pomerania Occidentală, inclusiv Stargard, 
Police şi Gryfino, aducând beneficii unui număr de 687.000 de locuitori. Un proiect în valoare de aproape 39 de 
milioane de euro va contribui la achiziţionarea a 16 unităţi de tren electric care vor opera în aglomerarea urbană 
Varşovia. Suma de aproape 58 de milioane de euro va ajuta la modernizarea unui număr de 152 de vagoane de 
călători şi la achiziţionarea a 20 de locomotive electrice care vor circula pe rutele operate de PKP Intercity în ţară. 
În domeniul transportului rutier, politica de coeziune va finanţa construcţia unei secţiuni a drumului rapid S7 care 
leagă Varşovia de Grójec (129 de milioane de euro), a unei secţiuni a autostrăzii A2 între derivaţia sudică a 
Varşoviei şi Mińsk Mazowiecki (peste 78 de milioane de euro), a unei secţiuni a drumului rapid S3 care duce către 
frontiera cehă din Silezia Inferioară (105 milioane de euro) şi a unei secţiuni a derivaţiei Olsztyn în Warmińsko-
Mazurskie (87 de milioane de euro). Toate aceste proiecte, situate în reţeaua transeuropeană de transport, vor 
spori siguranţa rutieră, vor determina reducerea duratei călătoriilor şi sporirea coeziunii teritoriale din ţară. 
Secţiunea Ovar-Gaia din linia feroviară nordică, care face parte din reţeaua transeuropeană de transport, va fi 
modernizată cu fonduri europene de aproape 119 de milioane de euro. Călătorii vor beneficia de durate de 
călătorie mai reduse, de condiţii mai confortabile şi de mai multă siguranţă pe această porţiune. 
Prin politica de coeziune, proiectele de infrastructură de mari dimensiuni, aşa-numitele „proiecte majore”, 
beneficiază de investiţii din fondurile politicii de coeziune de peste 50 de milioane de euro (75 de milioane de 
euro în cazul proiectelor din sectorul transporturilor). Având în vedere anvergura lor, aceste proiecte fac obiectul 
unei evaluări şi al unei decizii specifice a Comisiei. În perioada de programare 2014-2020, 257 de proiecte majore 
au primit finanţare din partea UE. Contribuţia UE la aceste proiecte se ridică la 31 de miliarde de euro, care 
reprezintă jumătate din valoarea lor totală. 
Iniţiativa JASPERS (Asistenţă comună în vederea sprijinirii proiectelor în regiunile europene), reunind experţi 
independenţi care asistă administraţiile locale, regionale şi naţionale în pregătirea unor proiecte mari de 
infrastructură finanţate din fonduri UE, a jucat un rol important în fiecare dintre aceste proiecte, consiliind statele 
membre şi beneficiarii pe parcursul elaborării proiectului sau în etapa de evaluare a cererii de finanţare. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Deputaţii votează astăzi moţiunea Opoziţiei la adresa ministrului Răzvan Cuc 
Camera Deputaţilor va vota, mercuri, începând cu ora 12.00, moţiunea simplă prin care partidele de Opoziţie cer 
demisia lui ministrului Transporturilor Răzvan Cuc, intitulată „Mandatul ministrului Cuc cu numărul trei, este unul 
de nota 3”. Luni au avut loc dezbaterile pe subiect. 
La dezbaterile de luni pe marginea moţiunii simple, ministrul Transporturilor a crtiticat lipsa rezultatelor 
„remarcabile” ale miniştrilor liberali în domeniu, precizând că el „deranjează anumite interese” ale partidelor de 
Opoziţie. 
„Dragi colegi, haideţi să vă spun un lucru, şi voi aţi fost în Minister un an de zile şi aţi avut rezultate remarcabile, 
zero de sus până jos. Acum eu ştiu că vă supăraţi că eu mai cert constructorii, că ştiu că vă deranjează că afectez 
anumite interese, dar să ştiţi că eu nu mă opresc şi merg mai departe şi cu rezilierile de contracte şi cu tot ce am 
promis şi ştiu că vreţi neapărat ca ONG-urile să conducă Ministerul. E greu. Îl conduc eu acum şi trebuie să 
modificăm legislaţia astfel încât să putem accelera toate procedurile pe care le avem, inclusiv pe parte de mediu. 
Aici o să mă consult cu doamna ministru Gavrilescu, n-o să mă consult cu ONG-urile”, a afirmat Răzvan Cuc. 
El a adăugat că mandatul său este dedicat vizitelor pe şantiere, pentru a garanta că execuţia kilometrilor de 
autostradă este la zi, „după ce, în primul mandat, am scos la licitaţie proiecte de autostradă în valoare de 3,5 
miliarde de euro”. 
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„Pentru acest an, CNAIR a estimat finalizarea a 180 de km de autostradă, iar eu voi face absolut tot ce îmi stă în 
putinţă din punct de vedere administrativ pentru ca aceşti kilometri să fie executaţi în timp”, a explicat Cuc. 
Pe de altă parte, deputatul PNL Lucian Bode a declarat, luni, la dezbaterea moţiunii simple, că dacă un raport al 
Comisiei Europene pe transport privind România se confirmă, plăţile pentru proiecte de transport din fonduri 
europene vor fi sista. 
„Faptul că Ministerul Transporturilor are la dispoziţie bani europeni şi nu-i cheltuie, nu mai miră pe nimeni, numai 
că la capitolul fonduri europene, situaţia poate deveni catastrofală. (...) Nota 4 pe care a primit-o România din 
partea auditului Comisiei este cea mai gravă posibilă şi dacă vi se pare că este mai mare decât nota 3, pe care v-
am acordat-o noi, să ştiţi că pentru România este o lovitură fatală. Ştiţi ce înseamnă şi ce urmează dacă se 
confirmă aceste deficienţe majore? Plăţile din partea Comisiei vor fi suspendate”, a acuzat liberalul. 
De asemenea, acesta a criticat promisiunile făcute de ministrul Cuc cu privire la numărul de km de autostradă ce 
vor fi deschişi în 2019. 
„Mai nou, am văzut o idee năstruşnică la dvs, vreţi să transformaţi CNAIR în constructor de autostrăzi. Probabil v-a 
inspirat doamna Firea sau domnul primar Negoiţă cu aceste companii de stat. Atenţie la rezultatul demersurilor 
lor, zero. Toate au fost declarate ilegale de către instanţe. Probabil, când veţi constata eşecul acestui demers 
vinovat o să fie aşa cum văd că deja vă place să spuneţi «statul paralel»”, a conchis Bode. 
Răzvan Cuc a fost numit în funcţia de ministru al Transporturilor în urmă cu o lună. Acesta a depus jurământul de 
învestitură la Cotroceni pe 22 februarie. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Instanţa Supremă judecă astăzi contestaţia Laurei Codruţa Kovesi la măsura controlului judiciar 
Instanţa Supremă judecă miercuri contestaţia Laurei Codruţa Kovesi la măsura controlului judiciar dispusă de 
Secţia de Investigare a Infracţiunilor în Justiţie împotriva fostei şefe a DNA, anchetată pentru presupusa mită 
cerută pentru repatrierea lui Nicolae Popa. 
Laura Codruţa Kovesi este pusă sub control judiciar de secţia de anchetare a magistraţilor în dosarul privind mita 
pe care i-ar fi cerut-o lui Sebastian Ghiţă pentru repatrierea, din Indonezia, a fostului director FNI, Nicolae Popa, 
condamnat în lipsă la închisoare. 
LAURA CODRUŢA KOVESI A CONTESTAT MĂSURA CONTROLULUI JUDICIAR 

Laura Codruţa Kovesi a contestat măsura controlului judiciar dispus de procurorii Secţiei de anchetare a 
magistraţilor, miercuri fiind programat un prim termen la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Prin ordonanţa SIIJ din data de 28 martie 2019 s-a dispus aplicarea măsurii preventive a controlului judiciar, pe o 
perioadă de 60 zile, începând cu data emiterii ordonanţei, urmând ca în timpul cât se află sub control judiciar, 
Kovesi să respecte următoarele obligaţii: 
a) Să se prezinte la organul de urmărire penală, la judecătorul de cameră preliminară sau la instanţa de judecată 
ori de câte ori este chemată; 
b) Să informeze de îndată Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie — Secţia pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie cu privire la schimbarea locuinţei; 
c) Să se prezinte la D.G.P.M.B.- Politia de Sector, conform programului de supraveghere întocmit de organul de 
politie sau ori de câte ori este chemată; 
d) Să nu părăsească teritoriul României, decât cu încuviinţarea prealabilă a procurorului de caz; 
e) Să nu desfăşoare activitatea de procuror la Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie Justiţie, dată fiind 
situaţia de fapt care face obiectul urmăririi penale şi funcţia în exercitarea căreia a comis faptele penale; 
f) Să nu deţină, să nu folosească, să nu poarte arme, să nu ia legătura cu mai multe persoane si martori; 
g) Să nu intre în legătură cu mass-media cu privire la faptele pentru care se efectuează urmărirea penală în cauză. 
Fostului procuror-şef DNA i-au fost deschise două dosare de către procurorii acestei structuri, cel referitor la 
aducerea în ţară a lui Nicolae Popa şi cel privindu-i pe procurorii DNA Ploieşti. 
(Sursa: Mediafax)  
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 Antonio Tajani discută astăzi cu liderii grupurilor din Parlamentul European despre situaţia Laurei Codruţei 
Kovesi 
Antonio Tajani va avea discuţii cu liderii grupurilor politice din PE despre punerea sub control judiciar a Laurei 
Codruţa Kovesi. Preşedintele Parlamentului European a precizat, într-un mesaj pe Twitter, că instituţia susţine 
candidatura fostei şefe a DNA pentru funcţia de procuror-şef european. 
„Îngrijorat de informaţiile despre punerea sub control judiciar a Laurei Codruţa Kovesi. Parlamentul European încă 
susţine acest candidat pentru funcţie de procuror-şef european. Voi ridica această problemă la întâlnirea de 
miercurea viitoare cu liderii grupurilor politice din PE”, a scris Antonio Tajani, vinerea trecută, pe Twitter. 
Critici legate măsura punerii sub control judiciar a Codruţei Kovesi au fost şi din partea altor eurodeputaţi. De 
exemplu, Manfred Weber, candidatul PPE pentru funcţia de preşedinte al Comisiei Europene, a exprimat 
preocupare în legătură cu procedurile care o vizează pe fostul procuror-şef al DNA, avertizând că ar putea cere o 
dezbatere în viitoarea legislatură a Parlamentului European. 
CRITICI PRIVIND MĂSURA CONTROLULUI JUDICIAR  

Totodată, mai mulţi eurodeputaţi, printre care şi câţiva din conducerea Comisiei LIBE, Judith Sargentini şi Ana 
Gomes, au criticat, săptămâna trecută, prin mesaje pe Twitter, măsura controlului judiciar dispusă de Secţia de 
anchetare a magistraţilor în cazul Kovesi, candidat la şefia Parchetului UE. 
Nu în ultimul rând, purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene, Margaritas Schinas, a spus că este crucial ca toţi 
candidaţii înscrişi pentru şefia Parchetului European, printre care se număr şi Laura Codruţa Kovesi, să fie trataţi 
corect şi să poată participa la toţi paşii procedurii de selecţie. 
Oficialul european a adăugat că CE urmăreşte „cu mare îngrijorare” evoluţiile privind statul de drept în România, 
atrăgând atenţia că ţara noastră trebuie „să se reîntoarcă pe drumul reformei” în justiţie. 
NORICA NICOLAI, REPLICĂ PENTRU LIDERII AI PPE   

În replică, eurodeputatul ALDE Norica Nicolai a dat un mesaj liderul ALDE european, Guy Verhofstadt şi liderului 
grupului parlamentar al PPE, Manfred Weber, spunându-le acestora că s-a săturat de dublul lor standard şi de 
faptul că „şi permit să dea ordine sistemului de justiţie din România”. 
De asemenea, euroalesul ALDE Renate Weber a transmis, marţi, o scrisoare către preşedintele Parlamentului 
European Antonio Tajani şi colegilor europarlamentari în care le-a spus că nu mai pot fi acceptate dublul standard 
şi limbaj ale liderilor europeni, atunci când vine vorba despre statul de drept. 
DESEMNAREA PROCURORULUI-ŞEF EUROPEAN 

Pe 27 martie a avut loc a doua rundă negocieri între Parlamentul European şi Consiliul UE pentru desemnarea 
procurorului-şef european, funcţie pentru care candidează şi Laura Codruţa Kovesi, care însă nu s-a finalizat cu o 
concluzie. Mai urmează două runde de negocieri între echipa PE şi Consiliu, pe 4 şi 10 aprilie. 
Magistraţii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie vor judeca, miercuri, 3 aprilie, contestaţia Laurei Codruţa Kovesi 
împotriva controlului judiciar pentru 60 de zile dispus de către procurorii Secţiei de anchetare a magistraţilor. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Comisia Europeană va discuta, miercuri, în Colegiul Comisarilor, despre statul de drept în România 
Preşedintele Comisiei Europene Jean Claude Juncker şi alţi reprezentanţi ai CE se vor reuni, miercuri la Bruxelles, 
în şedinţa Colegiului Comisarilor pentru a discuta despre situaţia statului de drept în România. 
„Juncker şi Comisia Europeană trebuie să acţioneze pentru garantarea principiilor statului de drept. Colegiul 
Comisarilor va discuta mâine despre statul de drept în România. #EuranetPlusSummit2019”, a scris Mina 
Andreeva, purtător de cuvânt al Comisiei Europene, marţi, pe Twitter. 
Colegiul Comisarilor este echivalentul şedintelor de Guvern. 
Reuniunea vine în contextul în care purtătorul de cuvânt al Comisiei Europene Margaritas Schinas a confirmat 
discuţia telefonică, de joia trecută, între prim-vicepreşedintele CE Frans Timmermans şi premierul Viorica Dăncilă 
pe tema ordonanţelor de urgenţă pe codurile penale, precizând că ambele părţi au convenit să continue discuţiile 
tehnice. 
Şeful Executivului i-a promis lui Timmermans că Guvernul nu va adopta în şedinţa de vinerea trecută o ordonanţă 
de urgenţă pentru modificarea codurilor penale. 
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Timmermans a criticat în mai multe rânduri Guvernul de la Bucureşti din cauza OUG 7 care modifică legile justiţiei 
şi a altor schimbări legislative în materie penală, precizând că România trebuie să nu se abată de la traseul 
respectării statului de drept, luptei anticorupţie şi păstrării indepedenţei magistraţilor. 
Ministerul Justiţiei a trimis spre avizare un proiect de modificare a Codului penal şi a Codului de procedură penală, 
precum şi un proiect privind completurile de 5 judecători ale instanţei supreme. 
Potrivit proiectului referitor la completurile de judecători, intrat în posesia MEDIAFAX, condamnaţii care au 
sentinţe definitive pronunţate de completurile de 5 constituite la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie începând cu 
2014 pot depune contestaţie în anulare şi dacă au ieşit din termenul legal de 30 de zile. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Autoritatea Electorală: Partidele au primit, pe luna martie, subvenţii de peste 13 milioane lei 
AEP a anunţat, marţi, într-un comunicat de presă, că în conturile partidelor politice au intrat în luna martie peste 
13 milioane de lei, PSD primiţând peste şapte milioane lei, PNL peste trei milioane lei, suma USR depăşind cu 
puţin un milion de lei. 
Subvenţii pentru partidele politice pe luna martie sunt după cum urmează: PSD - 7.597.299, PNL - 3.480.796 lei, 
USR – 1.023.607 lei, ALDE – 756.587 lei, PMP – 492.650 lei. În total AEP a alocat pentru subvenţiile către partide 
suma de 13.350.939 lei. 
Instituţia precizează că acordarea subvenţiei lunare de la bugetul de stat Uniunii Naţionale pentru Progresul 
României (UNPR) a fost suspendată prin Decizia Preşedintelui AEP nr. 32 din 31.03.2016 şi va fi păstrată în sumă 
de mandat potrivit prevederilor art. 24 alin. (5) din Legea nr. 334/2006, republicată. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Întâlnirea liderilor PSD-ALDE, premierul Dăncilă şi ministrul Toader s-a încheiat după aproape trei ore 
Întrevederea de marţi, din biroul preşedintelui Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, cu premierul Viorica Dăncilă, 
liderul ALDE Călin Popescu Tăriceanu şi ministrul Tudorel Toader s-a încheiat după aproape trei ore. Niciunul nu a 
făcut declaraţii la final. 
Întâlnirea a avut loc imediat după şedinţa solemnă a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru marcarea a 15 ani de 
la aderarea României la NATO şi a 70 de ani de existenţă a Alianţei Nord-Atlantice, la care a participat şi 
preşedintele Klaus Iohannis. 
Anterior întrevederii din biroul preşedintelui Camerei Deputaţilor, Toader declara, întrebat dacă a discutat cu 
liderii coaliţiei de guvernare sau cu premierul Dăncilă despre ordonanţele pe Codurile penale sau completurile de 
5, că nu a primit nicio invitaţie, însă când va primi va participa. 
Solicitat să comenteze dacă este urgentă modificarea codurilor penale, Toader a răspuns pozitiv. „Da, pentru că 
sunt multe decizii ale CCR din anii din urmă care nu au fost transpuse în Codul penal, avem directive europene 
care trebuiesc transpuse chiar în Codul Penal, confiscarea extinsă sau consilidarea prezumţiei de nevnovăţie”. 
De asemenea şi şedinţa conducerii PSD cu liderii judeţeni şi primarii, în care au fost discuţii despre strategia la 
campania electorală pentru europarlamentare s-a încheiat, marţi seară, fără ca vreun social-democrat să facă 
declaraţii. 
Marţi dimineaţă, înaintea reuniunii, secretarul general PSD, Codrin Ştefănescu, a declarat că miniştrii şi candidaţii 
PSD la europarlamentare vor participa la mitinguri electorale la nivel naţional, unde se vor afla ”printre oameni, 
lângă oameni”, el afirmând că probabil va fi organizat manifestaţie şi în Capitală. 
Totodată, Ştefănescu a mai susţinut că PSD va mai avea o întrunire, joi, cu primarii şi liderii organizaţiilor PSD din 
zona Bucureşti-Ilfov. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Ilan Laufer a fost ales preşedinte al PSD, organizaţia SUA 
Ilan Laufer, social-democratul refuzat în luna noiembrie a anului trecut, de preşedintele Klaus Iohannis pentru 
funcţia de ministru al Dezvoltării, a fost ales lider al PSD, organizaţia SUA, au anunţat, marţi, într-un comunicat de 
presă reprezentanţii PSD Diaspora. 
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„Avem o responsabilitate mare în toate statele din lume, de aceea ne bucurăm să îl avem în calitate de 
coordonator pe domnul Ilan Laufer, care sunt convinsă că va aduce un plus de valoare organizaţiei SUA şi va întări 
relaţiile transatlantice. E nevoie de multă muncă, de construcţie de proiecte, care să contribuie la dezvoltarea 
organizaţiilor din diaspora. Problemele le ştim cu toţii, dar noi ne angajăm să venim cu soluţii, care să devină 
realitate”, a declarat preşedintele PSD Diaspora, Lilla Debelka, potrivit sursei citate. 
Pe 20 noiembrie 2018, şeful statului Klaus Iohannis a anunţat că nu va semna decretele de numire în funcţia de 
ministru al Transporturilor pentru Lia Olguţa Vasilescu şi pentru Ilan Laufer, care a fost propus de PSD pentru 
portofoliul Dezvoltării Regionale. 
În replică, Ilan Laufer a declarat, într-o conferinţă de presă, că refuzul lui Iohannis de a îl numi la Ministerul 
Dezvoltării este un act antisemit şi că îl va reclama la CNCD. 
Laufer a fost ministru pentru Mediul de Afaceri în Cabinetul Tudose, dar şi secretar de stat în Ministerul pentru 
Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat fiind responsabil pentru Programul „Start-up Nation Romania”. 
În prezent, ministru al Dezvoltării este Daniel Suciu, fost lider al grupului deputaţilor PSD. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Studiu despre numărul deţinuţilor: România se află pe primul loc în Europa pentru scăderea persoanelor 
încarcerate 
Rata generală a încarcerării în Europa a scăzut cu 6,6% între 2016 şi 2018 - de la 109,7 la 102,5 deţinuţi la 100.000 
de locuitori, conform statisticilor anuale ale Consiliului Europei pentru 2018, publicate marţi de Consiliul Europei. 
România este ţara unde rata de încarcerare a scăzut cel mai mult. 
Această scădere continuă o tendinţă care a început în 2012, când rata de încarcerare, un indicator determinat în 
principal de durata pedepselor cu închisoarea, a început să scadă, arată statistica SPACE. 
Reducerea ratei de încarcerare în 27 de administraţii penitenciare în 2018 a fost însoţită de o scădere a duratei 
medii a închisorii, care a scăzut de la 8,8 la 8,2 luni (-6,8%) în întreaga Europă. 
În schimb, procentul deţinuţilor aflaţi în stare de judecată a crescut de la 17,4% la 22,4% din totalul celor 
încarceraţi. 
Ţările în care rata de încarcerare a scăzut cel mai mult sunt: România (-16%), Bulgaria (-15%), Norvegia (-11,6), 
Finlanda (-9,9%) şi Macedonia de Nord (-9,7%), 8,7%), Letonia (-8,4%), Luxemburg (-7,1%), Estonia (-5,7%) şi Cipru 
(-5,5%). 
Pe de altă parte, ratele de incarcerare au crescut cel mai mult în Islanda (+ 25,4%), Italia (+ 7,5%), Ţările de Jos (+ 
5,9%), Danemarca (+ 5,8%) şi Muntenegru (+ 5,5%). 
Ţările cu rate deosebite de încarcerare au continuat să fie Rusia (418,3 deţinuţi la 100 000 de locuitori), Georgia 
(252,2), Azerbaidjan (235), Lituania (234,9), Republica Moldova (218,2), Republica Cehă (208,8), Letonia (194,6) , 
Polonia (194,4) şi Estonia (191,4). 
Ţinând cont de ţările cu mai puţin de 300.000 de locuitori, cele mai scăzute rate de încarcerare au fost înregistrate 
în Islanda (46.8), Finlanda (51.1), Ţările de Jos (54.4), Suedia (56.5), Danemarca (63.2), Slovenia (61.1) 65.4). 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Ministrul Hurduc: Ar trebui investit mai mult în cercetare 
Ministrul Cercetării şi Inovării, Nicolae Hurduc, a declarat, marţi, că problema cu care se confruntă cercetarea din 
România e legată de decalajul care a fost între Europa de Est şi cea de Vest şi că ar trebui investit mai mult în 
cercetare. 
"În principiu, avem o problemă legată de decalajul care a fost între Europa de Est şi Europa de Vest. Normal că 
ţările din vest au un nivel mult mai bun decât noi, au avut un alt start şi ar trebui investit mai mult în cercetare", a 
afirmat Hurduc, pentru AGERPRES, cu prilejul vizitei unei delegaţii a miniştrilor cercetării şi inovării din state 
membre ale UE la Centrul de Cercetări Avansate pentru Materiale, Produse şi Procese Inovative (CAMPUS) din 
cadrul Universităţii Politehnica din Bucureşti (UPB). 
El a spus că nivelul cercetării din România este în prezent "foarte eterogen". "Sunt institute foarte bune, poate la 
nivel mondial din punct de vedere calitativ şi sunt institute cu mai puţine performanţe, depinde de profil, pentru 
că sistemul nostru de cercetare e foarte larg, el începe cu cercetarea - să spunem - din domeniul agricol şi se 
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termină cu aerospaţială, deci sunt diferenţe foarte mari de domenii de cercetare. Evident că în zona de agricultură 
publicaţii internaţionale care contorizează nivelul institutelor sunt mai puţine decât în zona de fizica materialelor - 
să spunem - nanotehnologii şi atunci în mod firesc clasificarea acestor institute este mai greu de făcut decât a 
celor care lucrează pe zonele la modă acum, pe sănătate, pe nanotehnologii, pe bioinginerie medicală, de 
exemplu, unde sunt domenii foarte fierbinţi. Mi-e foarte greu să dau un nivel mediu al cercetării în România", a 
adăugat Hurduc. 
Rectorul Universităţii Politehnica din Bucureşti, Mihnea Costoiu, a declarat, pentru AGERPRES, că este extrem de 
important ca în timpul Preşedinţiei sale la Consiliul UE România să arate că este o ţară care produce valoare. 
"Suntem prima forţă în Europa din punctul de vedere al IT-ului, putem demonstra că suntem o forţă, poate nu 
prima, dar o forţă în cercetarea europeană şi putem să schimbăm societatea şi Europa din România. E extrem de 
important să arătăm că putem face, pentru că de foarte multe ori lumea are impresia că vine aici într-o ţară 
bananieră şi are impresia că suntem aici oameni care doar producem forţă de muncă pe care să o folosească ieftin 
mai departe. Nu, putem să producem şi cercetare, servicii, produse în România de foarte bună calitate", a spus 
Costoiu. 
El a subliniat importanţa dotărilor şi a investiţiei în resursa umană. "Echipamentele, dotările sunt foarte 
importante şi investiţia în resursa umană. Noi am reuşit să reducem plecarea tinerilor cercetători din România şi 
din universitatea noastră pentru că le-am pus la dispoziţie o infrastructură foarte bună", a afirmat Costoiu. 
Potrivit rectorului, UPB are în prezent peste 30.000 de studenţi în campusurile sale şi realizările acestei 
universităţi sunt "de nivel mondial". 
În cadrul vizitei la CAMPUS, peste 20 de miniştri ai cercetării din state membre ale UE au putut vedea, printre 
altele, echipamente în zona de bioinginerie, un laborator cu drone dezvoltate în UPB, proiecte de roboţi pentru 
aria medicală şi un laborator de prelucrare a datelor din imagini. 
Vizita a avut loc în contextul Reuniunii informale a miniştrilor cercetării şi inovării din statele membre ale Uniunii 
Europene, manifestare programată miercuri, la Palatul Parlamentului.  
(Sursa: Agerpres)  
 

 Spitalul Marie Curie va avea heliport. Construcția va începe în toamnă și va fi plătită dintr-o donație 
O companie va dona aproape jumătate de milion de euro pentru construcția unui heliport pe acoperișul Spitalului 
Marie Curie din Capitală. Se vorbește despre o astfel de investiție de acum patru ani, când doi copii au murit 
pentru că nu au putut fi aduși mai repede la spital. Pentru a putea realiza acest proiect, spitalul, încadrat în gradul 
III de risc seismic, va trebui consolidat. 
Construcţia heliportului va începe în toamnă. Investiția presupune extinderea spitalului, prelungirea lifturilor și 
realizarea unei baze speciale unde să fie primite urgențele până să ajungă la Terapie Intensivă. 
Peste 300 de copii cu boli foarte grave sunt tratați anual la Terapie Intensivă. Mai bine de jumătate au nevoie de 
intubație mecanică. Salvarea lor depinde și de rapiditatea cu care se intervine. 
Consolidarea clădirii este primul pas. 
Investiţia în valoare de 425.000 de euro va fi realizată din donații împreună cu Asociația Inima Copiilor. 
Și la Spitalul Universitar se caută de ani de zile soluții pentru construcția unui heliport, după ce vechiul 
amplasament nu a mai primit autorizație de funcționare și acum e o parcare. Managerul făcea promisiuni anul 
trecut. 
Doar că lucrările sunt abia la început, iar noul termen avansat de manager este la toamnă. 
(Sursa: stiri.tvr.ro)  
 

 Pintea, despre soarta spitalelor regionale: multe detalii despre de ce nu s-au facut, nimic concret despre cand 
si cum se vor face 
Ministrul Sanatatii, Sorina Pintea, a prezentat, marti, detalii despre constructia celor trei spitale regionale care ar 
urma sa fie realizate din fonduri europene. Pintea a spus ca spitalele se vor realiza, poate "nu atunci cand ne-am fi 
dorit, nu la termenele stabilite initial de consultantii Bancii Europene de Investitii (BEI), dar se vor construi". 
De asemenea, ministrul Rovana Plumb a precizat ca Romaniei i-a fost alocata in acest exercitiu financiar suma de 
150 de milioane de euro, fata de 1,2 miliarde de euro cat ar costa realizarea celor trei spitale regionale. La finalul 
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saptamanii trecute, comisarul european Corina Cretu a declarat ca ramane cu un gust amar ca Guvernul roman a 
ignorat aproape total sansa obtinerii banilor europeni pentru a demara proiectele mari de infrastructura, facand 
referire inclusiv la spitalele regionale. 
Ministrii Sorina Pintea, Rovana Plumb si Eugen Teodorovici au prezentat, marti, intr-o conferinta de presa, detalii 
despre realizarea spitalelor regionale. 
Sorina Pintea a afirmat ca trei dintre acestea ar fi trebuit realizate cu ajutorul fondurilor europene, demersurile 
fiind initiate inca din 2008. 
Pintea a relatat ca a existat o intalnire cu premierul Viorica Dancila, ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, 
dar si cu comisarul european Corina Cretu, aceasta din urma propunand etapizarea investitiilor, pentru 
suplimentarea sumelor. 
"A fost o discutie foarte constructiva pentru ca doamna comisar a facut propunerea fazarii acestor spitale, 
implementarea acestor spitale in doua etape. In prima etapa, care reprezinta aceasta etapa de finantare, se 
propunea a se face licitatiile pentru proiectul tehnic, licitatii pentru pregatirea personalului, precum si pregatirea 
tehnica pentru inceperea constructiei, urmand ca, in a doua etapa de finantare, sa solicitam o suplimentare a 
fondurilor alocate Programului Operational Regional pentru aceste spitale. 
Prin urmare, tot in decembrie 2018, Ministerul Sanatatii a propus si a fost aprobat in Guvern un memorandum 
prin care se doreste fazarea acestor spitale, tocmai pentru a putea beneficia de sume suplimentare. Am 
considerat ca propunerile noastre sunt obiective, in sensul ca nu poti utiliza 50 de milioane de euro pentru a 
finanta un spital care costa 400 de milioane de euro", a spus Sorina Pintea. 
Aceasta a afirmat ca au fost facute "toate demersurile pentru a se putea realiza aceste spitale, dar cu obiectivitate 
si cu realism". 
"Tot ce pot sa va asigur este ca se vor construi aceste spitale, indiferent de polemica care este in jurul lor, dar am 
vrut sa va prezint aceasta cronologie pentru ca se discuta de foarte multa vreme. In 2008, au fost elaborate 
studiile de fezabilitate care au costat 32 de milioane de euro si care sunt in acest moment in arhiva ministerului. 
In 2014, am avut o Hotarare de Guvern, pana in 2016, in decembrie, nu s-a mai gandit nimeni. Efectiv, studiile de 
fezabilitate au inceput sa fie lucrate din 2018. Eu spun ca am facut progrese importante si ca aceste spitale se vor 
construi. E adevarat, nu atunci cand ne-am fi dorit, nu la termenele pe care consultantii, si insist, consultantii 
Bancii Europene de Investitii au stabilit initial, dar se vor construi", a mai spus Pintea. 
La randul sau, ministrul Rovana Plumb a oferit date cu privire la alocarile de fonduri europene. 
"As vrea sa pornesc de la alocare, pentru a nu mai exista discutii, pentru ca, dincolo de declaratii, dincolo de tot 
felul de comentarii facute intr-un registrul electoral, situatia privind fondurile europene in Romania este aratata 
de catre cifre. Romania are pe acest exercitiu financiar 2014-2020 o suma alocata de 820 de milioane de euro 
pentru tot ceea ce inseamna investitii in Sanatate in Romania. Suma se compune din 150 de milioane de euro 
alocate pentru cele trei spitale regionale, 346 de milioane de euro pentru tot ceea ce inseamna analize medicale, 
tratamente precoce si instruirea cadrelor medicale si 365 de milioane de euro investitii privind extinderea si 
modernizarea Unitatilor de Primiri Urgente si a ambulatoriilor de pe langa spitalele de urgenta judetene. 150 de 
milioane de euro alocati pentru cele trei spitale regionale acopera doar documentatia tehnica pentru ca suma 
totala necesara pentru a finaliza acestei spitale regionale, conform devizelor estimative propuse de catre Banca 
Europeana de Investitii, este de 1,2 miliarde de euro", a spus Rovana Plumb. 
Aceasta a afirmat ca Romania a mai depus proiecte, doar pentru Sanatate, pentru care ar mai avea nevoie de 400 
de milioane de euro, fara alocarea necesara pentru cele trei spitale regionale. 
Comisarul european Corina Cretu a declarat, sambata, la Iasi ca, la finalul mandatului sau la Bruxelles, ramane cu 
un gust amar ca Guvernul roman a ignorat aproape total sansa obtinerii banilor europeni pentru a demara 
proiectele mari de infrastructura. 
"Noi, Comisia Europeana, nu stim cum sa procedam nici cu spitalele regionale mai departe. Suntem aproape de 
luna aprilie si inca nu avem depuse studiile de fezabilitate pentru spitale. Asteptam sa fie aprobate de Guvern. Am 
doua regrete: spitalele regionale si autostrada Moldovei", a declarat Corina Cretu. 
In 11 ianuarie, Corina Cretu a afirmat, intr-o emisiune la Digi 24, ca ministrii Sanatatii din Romania s-au schimbat 
"de cateva ori" de la momentul la care s-a discutat initial despre cele trei spitale regionale, iar potrivit noii 
conceptii a ministrilor cele trei spitale sunt mai mari decat au fost gandite initial si studiile de fezabilitate arata "o 
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diferenta foarte mare" intre conceptul initial si cel actual. 
"Se ajunge la 1,2 - 1,5 miliarde de euro pentru toate cele trei spitale. (...) Aceste costuri ar acoperi proiectarea, 
constructia, echipamentele necesare. Eu am spus foarte clar: sunt gata sa discutam orice varianta si am lasat suta 
la suta in mana autoritatilor romane sa decida cum vor sa procedeze in continuare, in primul rand cum va fi 
acoperita diferenta intre finantarea alocata in cadrul POR de 300 de milioane - 150 de milioane partea europeana, 
150 de milioane buget national si costul estimat al investitiilor care e intre 1,2 si 1,5 (miliarde de euro - n.r.) asa 
cum rezulta din studiile de fezabilitate", a spus Corina Cretu. 
Intrebata daca cele trei spitale regionale ar putea fi finantate inainte de exercitiul financiar care incepe in anul 
2020, Corina Cretu a raspuns: "Pot fi finantate daca Guvernul decide sa solicite Comisiei Europene realocarea 
Fondurilor din cadrul Programului Operational Regional sau din alte programe operationale, sau ideea fazarii, dar 
pentru a fi fazate in primul rand trebuie sa primim proiectele pentru a fi analizate si apoi fazate. Proiectele nu au 
ajuns la Comisia Europeana". 
(Sursa: news.ro)  
 

 Sorina Pintea, vești bune pentru bolnavii de cancer - Se reia programul cu Banca Mondială 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat marţi că nu există un registru al pacienţilor bolnavi de cancer, însă 
există o evidenţă a acestora şi a anunţat că miercuri va fi deschis oficial primul centru finanţat cu bani de la Banca 
Mondială pentru bolnavii de cancer, potrivit Agerpres. 
"Într-adevăr, nu există în acest moment un registru al pacienţilor bolnavi de cancer. Ministerul Sănătăţii a depus 
anul trecut o cerere de finanţare pentru a accesa bani europeni pentru a crea 108 noi registre de boală. Dar există 
Programul Naţional de oncologie prin care orice bolnav care este depistat şi are acces la tratament este 
înregistrat. Prin urmare, avem o evidenţă a acestora", a declarat Sorina Pintea într-o intervenţie telefonică la Digi 
Tv. 
Ministrul a anunţat că a fost reluat programul Băncii Mondiale, care era blocat, în privinţa echipamentelor de 
radioterapie. 
"Şi mâine vom deschide oficial şi vor acea acces şi pacienţii la primul centru finanţat cu banii Băncii Mondiale. 
Acest centru este la Baia Mare. În cursul acestui an se vor deschide şi celelalte patru centre pentru care 
contractele s-au semnat în 2017. Am demarat programele de screening concomitent cu crearea acestui registru. 
Este adevărat (...), nu putem face într-un an ce nu s-a făcut în ultimii 30. Dar trebuie să recunoaştem că sunt 
molecule noi introduse, există programe de dotare cu aparatură", a adăugat Sorina Pintea. 
Ea a arătat că cel mai avansat este programul de screening pentru cancerul de col uterin, în valoare de 5 milioane 
de euro, în cadrul căruia s-au achiziţionat deja echipamentele necesare în opt unităţi din centrele universitare. 
"Apoi, avem în implementare un proiect de screening pentru cancerul de sân, tot în valoare de 5 milioane de 
euro. Aici, implementarea efectivă a început doar în zona Cluj. Avem un proiect de dezvoltare şi planificare a 
iniţierii programului de screening în cancerul de col rectal, începe în luna mai. Aici faza de implementare efectivă 
n-a început, va începe în luna mai. Începem să avem prevenţia", a spus ministrul Pintea. 
Sorina Pintea a menţionat că este nevoie şi de informare. "Medicul curant este dator să informeze pacientul 
asupra tuturor posibilităţilor de tratament, cât şi asupra posibilităţilor de a-l face în România sau în altă ţară", a 
spus ministrul. 
(Sursa: Agerpres)  
 

 Tabere pentru copiii și tinerii din diaspora. Viorica Dăncilă: Este un program de suflet pentru Guvernul 
României 
3.000 de copii și tineri români din diaspora vor veni în această vară în tabăra în România. Ministerul pentru 
Românii de Pretutindeni, în parteneriat cu Ministerul Tineretului și Sportului,  a lansat programul de tabere 
„ARC". Acestea  înseamnă educație prin cursurile de Limba Română și de civilizație românească. 
 Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marți, că:  Aproximativ 3000 de elevi, tineri și profesori, români din jurul 
granițelor și Balcani - Serbia, Bulgaria, Ucraina, Republica Moldova, inclusiv regiunea transnistreană, Albania, 
Republica Macedonia, Croația, Ungaria, Macedonia, precum și din Italia, Spania, Grecia, Canada, Portugalia, 
Marea Britanie, Franța și Germania. 
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Viorica Dăncilă a subliniat că: Este un program de suflet pentru Guvernul României. Taberele Arc prin cursurile de 
limbă română și civilizație românească înseamnă cultura prin atelierele de creație de care beneficiază tinerii și 
copii. Aceste tabere promovează un stil de viață sănătos prin programele sportive, competițiile de care se bucură 
participanții. Mai întâi de toate, aceste tabere reprezintă un mijloc de conectare a copiilor și tinerilor din 
comunitățile românești la ceea ce înseamnă România, țară pe care o cunosc doar din poveștile părinților sau ale 
bunicilor. 
(Sursa: stiri.tvr.ro)  
 

 Vizita Papei Francisc în România: Suplimentarea bugetului pentru organizare, discutată de Guvern 
Executivul are pe ordinea de zi a şedinţei de miercuri, care începe la ora 16.00, un proiect de hotărâre pentru 
suplimentarea bugetului Secretariatului General al Guvernului (SGG) cu suma de nouă milioane lei pentru 
organizarea vizitei Papei Francisc în România. 
„Pentru acoperirea unor cheltuieli ocazionate de organizarea vizitei în România a Sanctităţii Sale Papa Francisc, în 
perioada 31.05.2019 - 02.06.2019, se aprobă suplimentarea bugetului Secretariatului General al Guvernului pe 
anul 2019 din Fondul de rezervă bugetară la dispoziţia Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 2019, cu 
suma de 9.000 mii lei, la capitolul 67.01 -Cultură, recreere şi religie-, titlul 59 -Alte cheltuieli-, pentru Secretariatul 
de Stat pentru Culte, în vederea susţinerii activităţii cultelor religioase din România.- Ministerul Finanţelor Publice 
este autorizat să introducă, la propunerea ordonatorului principal de credite, modificările corespunzătoare în 
structura bugetului de stat şi în volumul şi structura bugetului Secretariatului General al Guvernului pe anul 2019. 
Secretariatul General al Guvernului, prin Secretariatul de Stat pentru Culte, va controla modul de utilizare, în 
conformitate cu prevederile legale, a sumei alocate potrivit prezentei hotărâri”, prevede proiectul de hotărâre 
care va fi dezbătut miercuri în şedinţa de Guvern. 
Pe ordinea de zi a reuniunii de miercuri a Cabinetului Dăncilă este şi un proiect de lege pentru modificarea şi 
completarea Legii responsabilităţii fiscal-bugetare nr 69/2010. 
De asemenea, Guvernul va dezbate două proiecte de hotărâre care prevăd aprobarea unor protocoale între 
instituţii. 
„ Proiect de hotărâre pentru aprobarea Protocolului între Guvernul României şi Guvernul Georgiei, semnat la 
Tbilisi, la 16 octombrie 2018, pentru aplicarea Acordului între Uniunea Europeană şi Georgia privind readmisia 
persoanelor aflate în situaţie de şedere ilegală, semnat la Bruxelles, la 22 noiembrie 2010”, potrivit ordini de zi 
transmise de Guvern, într-un comunicat de presă. 
„Proiect de hotărâre pentru aprobarea Protocolului între Ministerul Afacerilor Interne din România, prin 
Inspectoratul General al Poliţiei de Frontieră, şi Ministerul Afacerilor Interne al Republicii Moldova, prin 
Inspectoratul General al Poliţiei de Frontieră, privind constituirea şi activităţile echipelor mixte de patrulare la 
frontiera de stat comună, semnat la Bucureşti la 22 noiembrie 2018”, mai arată sursa citată. 
Un alt proiect de hotărâre se referă la scăderea din inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al 
statului a unui imobil aflat în domeniul public al statului şi în administrarea Ministerului Afacerilor Interne - 
Inspectoratul de Poliţie al Judeţului Buzău, ca urmare a restituirii acestuia către persoanele îndreptăţite,. 
Guvernul va dezbate şi proiectul de hotărâre pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de 
investiţii ''Dublarea liniei de cale ferată între staţiile Mogoşoaia şi Baloteşti''Proiect de hotărâre privind 
declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată care constituie coridorul de expropriere 
al lucrării de utilitate publică de interes naţional ''Drum Expres Craiova-Piteşti şi legăturile la drumurile existente'', 
Tronsonul 1, aflate pe raza localităţilor Craiova, Gherceşti, Pieleşti şi Robăneşti, din judeţul Dolj. 
Proiectul de hotărâre privind declasificarea unor categorii de informaţii secrete de stat emise de Ministerul 
Finanţelor Publice anterior anului 1990 se află şi el pe ordinea de zi de miercuri. 
Executivul va discuta mai multe memorandumuri, printre care „aprobarea prezentării candidaturii României 
pentru organizarea celei de-a 21-a ediţii a Conferinţei Plenipotenţiarilor Uniunii Internaţionale a 
Telecomunicaţiilor din anul 2022”. 
Alte memorandumuri aflate pe ordinea de zi de miercuri: 
„ Memorandum cu tema: Măsuri necesare îndeplinirii condiţiei favorizante "Un cadru de politică strategic pentru 
sprijinirea renovărilor destinate să îmbunătăţească eficienţa energetică a clădirilor rezidenţiale şi nerezidenţiale". 
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Memorandum cu tema: Aprobarea semnării Programului de cooperare în domeniul învăţământului superior între 
Ministerul Educaţiei Naţionale din România şi Ministerul Învăţământului Superior şi Cercetării Ştiinţifice din 
Republica Algeriană Democratică şi Populară. 
Memorandum cu tema: Aprobarea transmiterii către Guvern, prin Secretariatul General al Guvernului, a unei 
cereri către Consiliul Local al Municipiului Cluj-Napoca, privind emiterea unei hotărâri care are ca obiect 
transmiterea unei părţi din imobilul din domeniul public al Municipiului Cluj-Napoca în domeniul public al statului, 
în vederea dării acesteia în administrarea Universităţii de Artă şi Design din Cluj-Napoca, instituţie aflată în 
coordonarea Ministerului Educaţiei Naţionale. 
Memorandum privind adoptarea Codului de conduită al membrilor Guvernului României”, conchide sursa 
menţionată. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Teodor Meleşcanu, întâlnire oficială de lucru cu secretarul de stat american Michael Pompeo 
Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, a avut luni o întâlnire oficială de lucru, la Washington, cu 
secretarul de stat american Michael Pompeo, şeful diplomaţiei române aducând în discuţie candidatura României 
la OCDE precum şi obţinerea unui loc nepermanent în Consiliul de Securitate al ONU. 
”Ministrul Afacerilor Externe Teodor Meleşcanu a avut o întâlnire oficială de lucru, la Washington, cu secretarul de 
stat american Michael Pompeo, la 1 aprilie. La întrevedere au mai participat ambasadorul României în SUA, 
George Maior, subsecretarul de stat pentru afaceri politice, David Hale şi asistentul secretarului de stat pentru 
afaceri europene, Philip Reeker”, informează MAE într-un comunicat de presă remis marţi MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, cei doi oficiali au abordat o gamă largă de subiecte de actualitate de pe agenda bilaterală, 
subliniind interesul şi eforturile comune ale ambelor guverne, român şi american, pentru dezvoltarea şi 
intensificarea Parteneriatului Strategic dintre România şi Statele Unite ale Americii. Ministrul român a subliniat 
importanţa vizitelor bilaterale la nivel înalt la Washington şi Bucureşti pentru dezvoltarea relaţiei bilaterale. 
”Discuţia a vizat de asemenea o evaluare a priorităţilor de securitate transatlantică, în anticiparea reuniunii 
ministeriale dedicată aniversării a 70 de ani de la înfiinţarea Organizaţiei Atlanticului de Nord. Ministrul Teodor 
Meleşcanu a apreciat parteneriatul strâns cu Statele Unite în domeniul securităţii, scoţând în evidenţă rolul 
strategic al României şi al cooperării româno-americane în asigurarea unei abordări integrate a măsurilor de 
apărare şi descurajare pe flancul estic al NATO. Totodată şeful diplomaţiei române a accentuat importanţa 
consolidării angajamentului american şi aliat pentru securitatea regiunii Mării Negre. Şeful diplomaţiei române a 
punctat realizările Preşedinţiei române a Consiliului UE şi agenda pentru a doua parte a mandatului, inclusiv 
aspecte referitoare la Parteneriatul Estic, Asia Centrală şi Balcanii de Vest. De asemenea, a subliniat abordarea 
României de relevare a substanţei pozitive a cooperării dintre UE şi SUA”, se mai arată în comunicat. 
Potrivit MAE, ministrul Afacerilor Externe, a adus în discuţie candidatura României la Organizaţia pentru 
Cooperare şi Dezvoltare Economică, arătând că este un obiectiv major al politicii externe române, a prezentat 
candidatura României la un loc nepermanent în Consiliul de Securitate al ONU şi a evidenţiat experienţa 
tradiţională a ţării noastre în sistemul ONU. 
”Au mai fost discutate eforturile regionale şi globale în problematica neproliferării, combaterii terorismului şi 
ameninţărilor asimetrice de securitate, secretarul de stat american remarcând contribuţiile importante ale 
României în cadrul organizaţiilor şi mecanismelor internaţionale, dar şi expertiza de înaltă ţinută a specialiştilor şi 
profesioniştilor români. De asemenea, a fost discutată intensificarea cooperării bilaterale în domeniul energiei”, 
conchide MAE în finalul comunicatului. 
(Sursa: Mediafax)  
 

 Asociatia Romana a Bancilor: Educatia financiara sa fie materie obligatorie in scoli 
Educatia financiara ar trebui sa fie materie obligatorie in scoala si noi solicitam acest lucru de cativa ani buni, a 
afirmat, marti, intr-o conferinta de specialitate, Florin Danescu, presedintele executiv al Asociatiei Romane a 
Bancilor (ARB). 
"Pentru banci, digitalizarea reprezinta o componenta importanta. Am facut nenumarate eforturi, inca din 2011, 
pe domeniul digitalizarii. Cred ca trebuie sa trecem de dialogul ca suntem pe ultimul loc, stim asta. Cred ca trebuie 
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sa mergem la cauza. Rolul meu este sa incerc ca contribui si dam raspunsuri la motivele pentru care noi nu putem 
face pasi inainte. Cred ca o problema este lipsa dialogului cu industriile. Singuri nu vom reusi indiferent de cat de 
puternica este industria bancara, in orice tara. Eu, in ARB, prin componenta noastra europeana, am invatat ca 
daca europenii au ceva mai avansat decat noi este ca nu stim sa dialogam si sa oferim avantaje pe care fiecare 
dintre noi le poate oferi. Daca te uiti pe Facebook, vezi o realitate, daca te uiti pe Linkedin vezi o alta realitate... 
Solicitam de cativa ani buni ca educatia financiara sa fie materie obligatorie in scoli. Ne-am obisnuit sa criticam 
mai mult decat sa facem ceva impreuna, este o alta problema pentru care suntem aici", a declarat Danescu. 
Oficialul ARB a mentionat, totodata, ca sistemul bancar transmite propuneri autoritatilor centrale, insa rar se 
primesc si raspunsuri. 
"Acum doi ani am reusit sa facem un pas in fata cu prim-ministrul de atunci, domnul Grindeanu, solicitandu-i si 
sugerand respectuos ca pasul in fata in Agenda digitala a Romaniei ar trebui facut si cu industria noastra. Sa facem 
un grup de lucru, ca un project manager. S-a schimbat prim-ministrul si am luat-o de la capat... Ni s-a reprosat in 
perioada aceasta cand se vorbeste de Ordonanta 114 ca bancile nu contribuie cu idei, ca nu vin cu propuneri. Sa 
stiti ca noi trimitem tot timpul propuneri, rar suntem chemati, rar ni se raspunde, dar incercam sa obtinem mai 
mult. Desemnarea unei institutii guvernamentale separate pentru Agenda Digitala a Romaniei, fara asta nu se va 
intampla nimic fara o astfel de institutie", a punctat Florin Danescu. 
Reprezentanti ai autoritatilor publice centrale, ai mediului bancar si IT&C au participat, marti, la conferinta Digital 
Banking&Cybersecurity.  
(Sursa: Agerpres)  
 

 Comisia Europeană cere statelor membre o piaţă liberă a energiei 
Avertisment pentru România, din partea comisarului european pentru Energie şi Schimbări Climatice. Arias Miguel 
Canete atrage atenţia că piaţa energiei trebuie să fie liberă, aşa că preţurile nu pot fi reglementate, aşa cum a 
făcut guvernul României, prin intermediul Ordonanţei 114. 
 Doar în acest fel poate apărea concurenţa pe piaţa energiei şi, implicit, scăderea preţurilor. Comisarul a transmis 
mesajul la reuniunea miniştrilor de profil care a avut loc la Bucureşti. În România, nu a fost definit consumatorul 
vulnerabil. Iar ordonanţa 114 prevede prețuri reglementate pentru consumatorii casnici la energia electrică, chiar 
dacă piața era deja liberalizată. 
Arias Miguel Canete, comisarul European pentru Energie: „Cerem statelor membre să elimine preţurile 
reglementate şi să deschidă piaţa! Înţelegem că pentru consumatorii vulnerabili s-ar putea să mai fie nevoie să fie 
reglementate preţurile o perioadă, iar până la urmă, va trebui să asigurăm preţuri mai mici pentru consumatorii 
vulnerabili. Acesta e unul dintre elementele cele mai importante ale guvernanţei pe care am instituit-o.” 
(Sursa: Digi 24)  
 

 FMI nu se asteapta la o recesiune, pe termen scurt, a economiei mondiale 
Ritmul de crestere a economiei mondiale va continua sa incetineasca, din cauza tensiunilor comerciale si a 
conditiilor financiare mai putin favorabile, insa o recesiune la scara mondiala pe termen scurt este exclusa, a 
declarat marti directorul general al Fondului Monetar International, Christine Lagarde (foto), informeaza AFP si 
Reuters. 
"In luna ianuarie, FMI estima ca economia mondiala va inregistra in 2019 si 2020 o crestere de aproximativ 3,5%. 
Intre timp economia mondiala a pierdut din elan, dupa cum veti vedea din noile noastre previziuni revizuite ce vor 
fi publicate saptamana viitoare", a declarat Christine Lagarde, intr-un discurs tinut la Camera de comert 
americana, in avanpremiera reuniunilor de primavara ale Fondului Monetar International si Bancii Mondiale. 
Cu toate acestea, Lagarde a subliniat ca FMI nu se asteapta la o recesiune pe termen scurt. "De fapt, ne asteptam 
la o relansare a cresterii economice in a doua jumatate a acestui an si in 2020. Insa trebuie sa fim foarte clari, 
relansarea preconizata pentru ultima parte a anului este una fragila", a sustinut seful FMI. 
FMI, care urmeaza sa dea publicitatii in data de 9 aprilie noile sale estimari privind evolutia economiei mondiale, 
avertizeaza de peste un an ca un razboi comercial intre SUA si China ar avea repercusiuni asupra cresterii 
economiei mondiale. In acest sens, institutia internationala si-a revizuit inca din ianuarie prognozele privind 
avansul economiei mondiale in acest an, la 3,5%, dupa ce le-a revizuit deja in scadere si in toamna lui 2018. 
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Christine Lagarde a avertizat marti ca mai multi ani de crestere a datoriei publice si dobanzi scazute au lasat un 
spatiu de manevra redus in multe tari pentru a actiona atunci cand va veni urmatoarea criza, astfel ca autoritatile 
trebuie sa utilizeze in mod inteligent politica fiscala. Aceasta inseamna realizarea unei mai bune balante intre 
crestere economica, sustenabilitatea datoriei si obiectivele sociale pentru a raspunde la cresterea inegalitatilor si 
construirea unor plase de siguranta mai solide. 
In ceea ce priveste Romania, in toamna lui 2018, FMI si-a revizuit, in jos, estimarile privind evolutia economiei 
romanesti, atat in 2018 cat si 2019, ca urmare a moderarii stimulentelor care au stat la baza cresterii robuste 
inregistrate in 2017. 
Potrivit FMI, Romania ar urma sa inregistreze in 2019 o crestere economica de 3,4%, cu 0,1 puncte procentuale 
mai putin decat estima in aprilie 2018. 
(Sursa: Agerpres)  
 

 BREXIT: Theresa May propune din nou amânarea ieşirii Marii Britanii din Uniunea Europeană 
Marea Britanie va trebui să solicite din nou amânarea ieşirii din Uniunea Europeană, a declarat marţi seară 
premierul Theresa May, exprimând disponibilitatea de a colabora cu opoziţia pentru depăşirea impasului intern 
privind Brexit. 
"Retragerea din UE cu un acord este cea mai bună soluţie, astfel că vom avea nevoie de o nouă prelungire a 
negocierilor în virtutea Articolului 50, o amânare cât mai scurtă posibil", a declarat Theresa May, potrivit postului 
Sky News. 
Premierul Theresa May, liderul Partidului Conservator (centru-dreapta), a anunţat că este disponibilă pentru 
discuţii cu Jeremy Corbyn, preşedintele Partidului Laburist (centru-stânga, opoziţie), pentru identificarea 
eventualelor soluţii în cazul Brexit. 
"Voi trece la acţiuni pentru depăşirea impasului. Sunt dispusă la discuţii cu liderul opoziţiei asupra planului Brexit. 
Doar că orice plan trebuie să fie compatibil cu proiectul de Acord Brexit. Trebuie să ne concentrăm pe viitoarea 
relaţie cu UE", a precizat Theresa May. 
Camera Comunelor a respins de trei ori Acordul negociat de Guvernul Theresa May cu Uniunea Europeană. 
Bruxellesul a amânat producerea Brexit până pe 12 aprilie în cazul în care Camera Comunelor nu va adopta 
proiectul de acord. În cazul în care acordul ar fi aprobat, ieşirea Marii Britanii din Uniunea Europeană ar urma să 
se producă pe 22 mai. 
Marea Britanie urma să se retragă din UE pe 29 martie, dar Camera Comunelor a aprobat un plan al Guvernului 
Theresa May de a solicita amânarea Brexit până cel puţin pe 30 iunie. Acordul Brexit elaborat de Guvernul 
Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de circulaţie, o perioadă de tranziţie post-
Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al provinciei britanice Irlanda de Nord şi 
păstrarea aranjamentelor comerciale. Proiectul de acord este contestat de numeroşi politicieni britanici. Mai 
mulţi membri ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de acordul pe tema Brexit negociat cu 
Uniunea Europeană. 
Emmanuel Macron, preşedintele Franţei, a avertizat marţi că Uniunea Europeană nu va fi pe termen lung "ostatic" 
în criza Brexit, somând Marea Britanie să propună o soluţie privind ieşirea ordonată din Uniunea Europeană până 
pe 10 aprilie. "Prioritatea noastră este buna funcţionare a Uniunii Europene şi a pieţei unice. Uniunea Europeană 
nu poate fi pe termen lung ostaticul crizei politice din Marea Britanie", a declarat Emmanuel Macron în cursul 
întrevederii pe care a avut-o la Palatul Elysée cu premierul Irlandei, Leo Varadkar. "Marea Britanie trebuie să 
prezinte un plan alternativ credibil până pe 10 aprilie, altfel, de facto, alege retragerea din Uniunea Europeană 
fără acord", a atras atenţia Macron, citat de site-ul de ştiri 20minutes.fr. 
(Sursa: Mediafax)  
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